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 � Gəncə Şəhər İcra Hakimiyyəti başçısının 

qəbulunda ilk dəfə idi ki, iştirak edirdim. Məqsədim bu 
qəbulun təşkili, onun gedişi, vətəndaşların qaldırdıqları 
problemlərin həlli işi ilə yaxından tanış olmaq, geniş yazı 
hazırlamaq idi. Doğrudur, şəhər icra hakimiyyətinin başçısı 
Elmar Vəliyevin qəbullara xüsusi diqqətlə yanaşdığını, bir 
sıra məsələlərin çox operativ, elə yerindəcə həllinə nail ol-
duğunu bilirdim. Amma bildiklərim gördüklərimin yanında 
çox cüzi və səthi məlumatlar imiş.

...Sağ tərəfimdə əyləşmiş qadın 
çox həyəcanlı idi. Elə hey nəsə asta-
dan deyirdi. Hətta oğlunun yanında 
olması da onu sakitləşdirə bilmirdi. 
Hiss olunurdu ki, gözləri də görmür. 
Qəbulun başlanması və başçının 
zala müraciəti ilə sanki bu həyəcan 
da yoxa çıxdı. Sonadək sakitcə 
dinləməyə başladı...

Bu qəbul bir xüsusiyyəti ilə ilk 
andan diqqətimi cəlb etdi. Əvvəla, 
bir nəfər də olsun, boş yeri olmayan 
böyük bir zalda kimin şikayətçi, ki-
min təşkilat rəhbəri oduğu qətiyyən 
bilinmir. Hamı bir- birinə, necə 
deyərlər, qaynayıb qarışıb. Daha 
bir sıra başqa yerlərdə olduğu kimi 
məmurlar ayrıca əyləşən, dəqiq 
desək, əyləşdirilən şikayətçilərə  
gözlərini dikib baxmırlar və onlar 
da bu baxışlardan qətiyyən sıxılmır-
lar. İkincisi, şəhərin rəhbəri qəbulda 
elə bir əhval- ruhiyyə yaradır ki, 
şikayətçi arzusunu, təklifini, bəzən 
tənqidi qeydini çəkinmədən dilə 
gətirə bilir.

Gəncəçayın yatağında ev?

Bu sətirləri oxuyub bəlkə də 
inanmayacaqsınız: necə yəni, çayın 
yatağında də ev tikmək olar?! Bəs 
sel gələndə nə olsun? Bəli, qəbula 
gələnlərin bəziləri məhz seldən son-
ra evlərinin yararsız hala düşdüyünü 
dilə gətirənlər idi. İndi onları qına-
maq fikrindən uzağıq. Ölkə başçısı 
da seldən əziyyət çəkən ailələrin 
düşdükləri vəziyyəti nəzərə alıb 
şəhər icra hakimiyyətinə 5 milyon 
manat pul vəsaiti ayırdı. Amma 
bir insan hardasa məskən salanda, 
ev tikdirəndə yan- yörəsinə də 
baxmalıdır axı. Hətta Gəncəçayın 
sahilində belə, ev tikdirmək 
təhlükəlidir. Mənbəyi Murovdağ 
silsiləsindən başlayan, uzunluğu 
99 kilometr olan çayın yaz daşqını 
təxminən 110 günə kimi davam 
edir. Mütəxəssislər deyir ki, mart 
ayının sonlarından başlayıb iyunun 
əvvəllərinə kimi davam edən 
daşqınlar zamanı suyun illik axım 
həcmi 15 dəfədən çox artır. İndi siz 
deyin, belə olan şəraitdə bu yerlərdə 
ev tikməyə lüzum var idimi?

Əlbəttə, indi iş- işdən keçib. 
Amma vaxtilə əlaqədar təşkilatlar 
çayın kənarında və hətta az qala 
çayın içərisində tikinti işlərinin 
qarşısını alsaydılar, bu gün həmin 
ailələr belə acınacaqlı halla qarşı-
laşmazdılar. Bununla bağlı şəhər 
icra hakimiyyətinin başçısı Elmar 
Vəliyev qəbula gələnlərə ətraflı 
məlumat verdi, dövlətimizin onlara 
diqqət və qayğı göstərdiyini bildir-
di, görüləcək tədbirlərdən danışdı.
Qəbula gələnlər ölkə başçısına 
minnətdarlıq edib zalı tərk etdilər.

Gəncəçaydan söhbət düşmüşkən 
qeyd edək ki, bu gün onun sahili əsl 
istirahət guşəsinə çevrilib. Burada 
yaradılan bulvar kompleksi şəhər 
sakinlərinin və qonaqların sevimli 
məkanıdır. Uşaqlar üçün hər cür 
şərait yaradılıb. Böyüklər də unu-
dulmayıb. Qəzetimizdə bu barədə 
ətraflı məlumat verdiyimiz üçün 
bulvarın bütün detallarına kimi 
yazmağa ehtiyac yoxdur və heç 
mövzumuz da o deyil. 

“O küçədə mənim 
cah-cəlalım qaldı...”

Adını yaza bilmədiyim 
ağbirçək bir qadının sözlərini 
yarımsərlövhəyə çıxarmağımın 
səbəbi var. Qəbula gələn qadın 
israrla deyirdi ki, Nizami küçəsində 
abadlıq- quruculuq işləri aparılarkən  
“topdağıtmaz evi” sökülüb və ona 
əvəzində cəmi 4 sot torpaq sahəsi 
verilib. Şəhərin memarı izahat 
verməli oldu və dedi ki, qadının 
“ayıbalası” kərpicdən çox kiçik bir 
evi vardı və onun divarına əl vu-
randa torpaq ovulub tökülürdü. İndi 
başqa bir yerdə ikimərtəbəli evdə 
yaşayır və hər cür kömək göstərilib. 

Qadın bir söz tapa bilməyib  zalı 
tərk etdi.

Adıçəkilən prospektin yenidən 
qurulmasında şəhər rəhbərliyi 
hansı əziyyətlərə qatlaşdı, onu sözlə 
ifadə etmək də çətindir. Prospek-
tin  “Mərkəzi univermaq” deyilən 
ərazisindən  hava limanına dönən 
ərazisinədək necə vəziyyətdə idi, 
onu şəhər sakinləri yaxşı bilir. 
Yöndəmsiz tikililər, primitiv 
“obyektlər”... 

Tam səmimi deyirəm, hərdən 
mənə elə gəlirdi ki, prospektin 
bu hissəsini düzəltmək mümkün 
olmayacaq, sakinlər razı qalma-

yacaq, narazılıqlar artacaq və sair. 
Amma şəhərin icra strukturları 
bütün bunları çox yüksək səviyyədə 
həll edə bildi, adamlar da onlara 
yaradılan şəraitdən razı qaldılar. 
Belə olmasaydı, şəhər rəhbəri üzünü 
zalda əyləşənlərə  tutub “Nizami 
prospektində evi, obyekti olanlar-
dan heç kimin qarşısında borclu qal-
mamışıq” sözlərini deyə bilməzdi.
Elə bu sözlər hazırda üçmərtəbəli 
evdə yaşayan, əlavə olaraq 5 sot 
torpaq sahəsi ilə təmin olunan, indi 
isə avtobus dayanacağında tikilən 
obyektinin sökülməsinə görə qəbula 

şikayətə gələn Siyavuş Qasımova 
və yaxud ev, mağaza tikilib verilən, 
amma yenə də torpaq sahəsi almaq 
istəyən Səidə Axundovaya və baş-
qalarına aid idi.

Bilirsiniz, bəzən vətəndaş ona 
yaradılan şəraitdən sui-istifadə 
etmək istədikdə o daha tez hiss 
olunur, ətrafdakıların diqqətini cəlb 
edir və təbii ki, birmənalı qarşılan-
mır. Maraqlıdır ki, qəbula gələnlərin 
özləri həmin şəxsin cavabını verir, 
ona etirazlarını bildirirlər. Bu 
dəfə də belə oldu. Hətta başqa bir 
məsələyə görə qəbula gəlmiş Oruc 
Əhmədov özünü saxlaya bilməyib 

ayağa qalxdı və hamının eşidə 
biləcəyi səslə “bu gündən danışır-
sansa, dön geriyə də bax” dedi. 

Nizami prospekti, sözün əsl 
mənasında, dahi şairimizin adına-
layiq tamamilə yenidən qurulub. 
Burada kommunikasiya xətləri 
dəyişdirilmiş, milli ornametlərlə 
bəzədilmiş istinad divarları tikilmiş, 
prospektboyu bütün yaşayış  və 
inzibati binaların fasadları, dam 
örtükləri yenidən qurulmuş, park 
və xiyabanlar salınmış, memarlıq 
nümunələri, heykəllər, büstlər əsaslı 
şəkildə təmir olunmuşdur.

Şəhərin bir sıra mühüm 
obyektləri-Bayraq meydanı, 
Park- bulvar kompleksi, Heydər 
Əliyev Park kompleksi və şəhər 
zəhmətkeşlərinin daha tez- tez 
üz tutduqları digər obyektlər öz 
başlanğıcını məhz bu prospektdən 
götürür. Prospektdə fərdi evlər 
tikilərkən və ya yenidən qurularkən 
qırmızı kərpicdən çox ustalıqla, 
milli- memarlıq elementləri saxlan-
maqla istifadə olunub. Şəhərə, bu 
prospektdən daxil olan qonaq elə ilk 
andan hiss edir ki, çox qədim tarixi 
olan bir şəhərə gəlib. 

“İş istəyirəm, özü də 
rahat iş...”

Gəncədə iş həmişə var. Bir 
şikayətçinin dediyi kimi, “rahat 
iş” hardadır, necədir, bilinməsə 
də işləmək istəyən iş tapır. Başqa 
yerlərlə müqayisədə Gəncənin 
tikinti meydançaları hətta ən çətin 
vaxtlarda belə boş qalmayıb. Elə 
indi də belədir. Şəhərdə tez- tez 
əmək yarmarkaları keçirilir, iş 
yerləri təklif olunur, peşəyönümlü 
tədbirlər təşkil edilir və sair. Amma 
bəzən qəbula gələnlər hansı cavabı 
alacaqlarını əvvəlcədən bilsələr də, 

yenə də, gəlirlər. Məsələn, Məryəm 
Qədirova adlı şikayətçi ixtisasca 
müəllim olduğunu, lakin iş tapa 
bilmədiyini dilə gətirir. Şəhər təhsil 
idarəsinin müdiri Zakir Hüseynov 
məlumat verir ki, Təhsil Nazirliyi 
iyulun 1-dən 17-dək boş müəllim 
yerlərinə müsabiqə təşkil edir və 
hər bir kəs həmin müsabiqədə 
iştirak edə bilər. Amma, deyəsən, 
bu məlumat qəbula gələnin o qədər 
də ürəyincə olmur və sakitcə zalı 
tərk edir. İbadət Əsədova da oğluna 
təklif olunan 250 manatlıq işlə razı-
laşmır, daha yüksək məvacibli iş ax-
tarır. Hələlik, boş-bekar qalmaqdan-
sa, işləməyi məsləhət görülsə də, 
dediyindən dönmək istəmir. Amma 
elələri də var ki, nə iş təklif olunsa, 
elə həmin andaca razılaşır.Yanımda 
əyləşən birinci qrup gözdən əlil Se-
vil Məmmədovanın oğluna kommu-
nal təsərrüfatı idarəsində sürücü işi 
təklif olunanda uşaq kimi sevindi. 
Üstəlik, 4 sot da torpaq ayrılacağını 
biləndə oğluna tərəf çevrilib “Sağ 
olsun, ümidimizi qırmadı” dedi.

Elmar Vəliyev şəhər məşğulluq 
mərkəzinin rəhbəri Amil Tağıyevə  
iradlarını bildirdi və onun işində 

olan sistemsizliyi, qeyri-peşəkarlığı, 
bəzən də sui-istifadə hallarını ciddi 
tənqid etdi və bildirdi ki, tezliklə 
işində dönüş yaratmasa, vəzifəsi ilə 
vidalaşmalı olacaq. Qeyd edək ki, 
şəhərin rəhbəri adamların işlə bağlı 
problemlərinə olduqca həssas ya-

naşır və daim prinsipiallıq nümayiş 
etdirir. 

“Biz də istəyirik binamız 
mansardalı  olsun...”

Son 5 ildə Gəncədə 1000-ə 
yaxın evin dam örtüyü tamamilə 
yenidən qurulub. Əslində, mansarda 
formasında qurulan tavanlı dam 
örtükləri Gəncə üçün bir yenilikdir. 
Şəhərdəki çoxmərtəbəli binala-
rın üstü heç zaman belə olmayıb. 
Öz formasına və quruluşuna görə 
diqqəti cəlb edən, ümumi memarlıq 
üslubuna yaxın olan dam örtüklərini 
yenidən qurmaq  ağır bir işdir. 
Lakin şəhər rəhbərliyinin adamla-
rın həmişə şikayət etdikləri bir işin 
nizamlanması üçün belə bir addım 
atması olduqca təqdirəlayiqdir.

Qəbula gələn Sevinc 
Məmmədova çıxışına giley-güzarla 
başlasa da, sonda gülümsəyərək 
“Biz də istəyirik ki, binamız man-
sardalı olsun” dedi.

Qeyd etmək lazımdır ki, şəhər 
sakinləri son 4-5 ildə Gəncədə 
yaşayış binalarının necə görkəmə 
salındığının, kommunikasiya 

xətlərinin səliqə ilə çəkildiyinin, 
prospekt və küçələrin müasir 
şəkildə yenidən qurulduğunun 
şahidi olduqları üçün indi daha 
tələbkar olublar. Özü də bilirlər ki, 
şəhər rəhbərliyinin bu işlərdə xüsusi 
zövqü var. Digər tərəfdən, qaldırılan 
məsələlərin operativ həlli onlarda 
şəhər rəhbərliyinə, bütövlükdə 
dövlətə və dövlətçiliyə inam hissini 
gücləndirib. Şəhərin digər icra 
strukturları da Elmar Vəliyevin 
prinsipial və tələbkar mövqeyindən 
xəbərdardır. Bilirlər ki, tapşırdığı 
heç bir işi yadından çıxarmır və 
sonadək izləməyi bacarır. Yeri 
gəlmişkən, qəbula yazılmış 100- 
dən çox şikayətçidən bir neçə nəfəri 
gəlməmişdi. Başçı bunun səbəbi ilə 
maraqlandı, onlara zəng etməyi tap-
şırdı. Bəlkə şikayət ediləcək məmur 
onları geri qaytarıb? Yaxud nədənsə 
inciyiblər? Şəhər rəhbərinin hamını 
dinlədikdən sonra dönə- dönə zala 
müraciət edərək “kimin ayrı nə 
sözü, xahişi, təklifi var?” deməsi 
də onu göstərirdi ki, bu qəbulları o, 
başdansovdu, formal keçirmir, hər 
bir vətəndaşın qayğısına qalır, onun 
problemlərini özününküləşdirir. 
Bəzən xırda bir problemin məmur 
tərəfindən şişirdilməsi və ya onun 
günlərlə, bəzən aylarla yubadılması-
nın yolverilməzliyi dəfələrlə onların 
nəzərinə çatdırılır. Qənnadı fab-
riki ərazisində yaşayan sakinlərin 
suyunun kəsilməsi ilə bağlı qəbula 
gəlmələrinə Elmar Vəliyev çox sərt 
reaksiya verdi: “Axı burada yaşayan 
cəmi 7 ailəni yola vermək beləmi 
çətindir? Bəlkə bu müəssisənin 
rəhbəri onların suyunu kəsməklə 
qazancını artırmaq istəyir?!”

Yeri gəlmişkən, qəbula su ilə 
bağlı gələnlərin sayı az deyildi. 
Görünür, yayın başlanması və 
bəzi yaşayış yerlərində bu va-
cib işə lazımınca yanaşılmaması 
şikayətçilərin sayını artırmışdı. 
Lakin şəhərin rəhbəri bununla bağlı 
bəzi məsələləri elə yerindəcə həll 
etdi, lazımi tapşırıqlarını verdi.
Ümumiyyətlə, bir çox məsələləri 
operativ, həmin anda həll etmək El-
mar Vəliyevin iş xüsusiyyətlərindən 
birinə çevrilib. Ona görə də zala 
toplaşanlar başçının bu addımını 
hədsiz razılıqla qarşılayırdılar.

...Zalı yavaş- yavaş tərk edən 
adamlar bir- birilə söhbətləşir, 
qəbuldan razılıqlarını bildirirlər. 
Elə qəbul vaxtı müasir bir əl arabası 
verilən Məsləhət Abbasova da 
yenicə onunla sağollaşıb gedən icra 
hakimiyyəti başçısını göstərərək 
“razı qaldım” deyir.

Hamlet QASIMOV, 
“Xalq qəzeti”nin 

bölgə müxbiri

Bir qəbulun təəssüratı

Hər bir icra başçısını mən vəzifəyə təyin edərkən, onu 
qəbul edərkən ona bir neçə əsas istiqamət göstərirəm. İnki-
şaf, quruculuq, səmərəli iş, təvazökarlıq və insanlara xidmət.

 İlham ƏLİYEV 
Azərbaycan Respublikasının Prezidenti

Ukrayna Bakıya 
hansı heyətlə gələcək?

Sentyabrın 1-dən 14-dək 
Azərbaycan paytaxtında keçiriləcək 
42-ci Ümumdünya Şahmat Olimpi-
adasında iştirak edəcək Ukraynanın 
kişilərdən ibarət komandasının 
heyəti artıq məlumdur. 

Baş məşqçi Aleksandr Sulıpanın 
terrikon.com-a bildirdiyi kimi, onun 
komandası Olimpiadanın medalları 
uğrunda Ruslan Ponomaryov, Pavel 
Elyanov, Anton Korobov, Yuri Krivo-
ruçko və Andrey Volokitindən ibarət 

heyətlə mübarizə aparacaq.
Öz tərəfimizdən əlavə edək ki, Volokitin bu günlərdə Sloveniyanın Bled 

şəhərində keçirilmiş beynəlxalq turnirin qalibi olmuşdur. On şahmatçının 
çıxış etdiyi həmin yarışda ikinci yeri isə Azərbaycan milli komandasının üzvü 
Arkadi Naydiç tutmuşdur.

Qazaxıstanlı 
velosipedçi: Azərbaycan 

məni valeh etdi 

Qazaxıstanlı peşəkar ve-
losipedçi, "Astana Pro Team" 
komandası heyətində şosedə 
yürüş üzrə Dünya turunda 
çıxış edən və özünün ilk Olim-
piya oyunlarına hazırlaşan 
Bəxtiyar Kojatayev velolive 
saytına geniş müsahibəsində 
"Siz dünyanı çox gəzib-dolaşırsınız, hansı  ölkələr daha çox xoşunuza 
gəlib” sualına cavabında Azərbaycandan aldığı təəssürat haqqında ölkəmizə 
böyük rəğbətlə söz açmışdır. 

–Azərbaycan daha çox xoşuma gəldi. Bakı haqqında məndə eyforiya 
qalıb. Gözəl ölkələr çoxdur, məsələn, İtaliya. Amma Azərbaycan məni valeh 
etdi. Bakı çox xoşuma gəldi-köhnə şəhər də, yeni şəhər də. Burada özünü 
həm 19-cu, həm də 21-ci əsrdə hiss edirsən. Şəhərdən kənarda yarışa gedəndə 
təbiətin çox gözəl olduğunu gördüm. Azərbaycan müəyyən dərəcədə Qazaxıs-
tana bənzəyir. Bəlkə də elə buna görə mənə belə xoş təsir bağışlayıb. 

Hazırladı: 
O.BAYRAMOV, "Xalq qəzeti"

Ağcabədidə “Multikulturalizm və kitab” 
mövzusunda zona konfransı

 � İyulun 8-də Ağcabədi rayon mədəniyyət evində 
“Multikulturalizm və kitab” mövzusunda zona konf-
ransı və Bakı Beynəlxalq Multikulturalizm Mərkəzinin 
nəşri olan “Azərbaycan multikulturalizminin ədəbi-bədii 
qaynaqları” kitabının, “Multikulturalizm” jurnalının ilk 
nömrəsinin təqdimatı keçirilib.

Mədəniyyət və Turizm Na-
zirliyi, Bakı Beynəlxalq Multi-
kulturalizm Mərkəzi, Ağcabədi 
Rayon İcra Hakimiyyəti və 
Azərbaycan Milli Kitabxanasının 
birgə təşkilatçılığı ilə reallaşan 
konfransda ətraf rayonlardan olan 
mədəniyyət işçiləri, kitabxanaçı-
lar, ziyalılar, din xadimləri iştirak 
ediblər. 

Tədbir iştirakçıları əvvəlcə 
ümummilli lider Heydər Əliyevin 
Ağcabədi şəhərinin mərkəzi 
meydanındakı abidəsini ziyarət 
edərək önünə gül dəstələri qoyub, 
“Multikulturalizm Azərbaycanın 
həyat tərzidir” adlı kitab sərgisi ilə 
tanış olublar. 

Ağcabədi Rayon İcra 
Hakimiyyətinin başçısı Şahin 
Məmmədov konfransı açaraq 
ölkəmizdə tarixən hökm sürən 
multikultural dəyərlərdən, ulu 
öndər Heydər Əliyevin tolerantlığı 
dövlət siyasətinə çevirməsindən, 
bu siyasətin hazırda Prezident 
İlham Əliyev tərəfindən uğurla 
davam etdirilməsindən danışıb. 

Azərbaycan Milli Kitabxa-
nasının direktoru Kərim Tahirov 
çıxışında multikulturalizmin 
ölkəmizdə dövlət siyasətinin 

nümunəvi modeli olmasından bəhs 
edib. Bildirib ki, “Azərbaycan 
multikulturalizminin ədəbi-bədii 
qaynaqları” kitabı ölkəmizdə 
uzun tarixi dövr ərzində forma-
laşan multikulturalizmi özündə 
əks etdirir. Tezliklə ingilis və rus 
dillərində də çap olunacaq kitab 
Azərbaycan multikulturalizminin 
dünyaya çatdırılmasında mühüm 
rol oynayacaq. 

Konfransda çıxış edən 
Azərbaycan Respublikasının 
millətlərarası, multikultura-
lizm və dini məsələlər üzrə 
Dövlət müşaviri, akademik 
Kamal Abdullayev Ramazan 
bayramı münasibətilə tədbir 
iştirakçılarını təbrik edib, xal-
qımızın çoxəsrlik multikultural 
ənənələrindən danışıb. Bildi-
rib ki, multikulturalizm başqa 
dinin, millətin nümayəndəsinə 
insani münasibət deməkdir. Bu 
dəyər Azərbaycan xalqına xas 
olan bir xüsusiyyətdir. Hələ 
Dədə Qorqud, Nizami Gəncəvi, 
Məhəmməd Füzuli, İmadəddin 
Nəsimi, Molla Pənah Vaqif, 
Mirzə Fətəli Axundov, Seyid 
Əzim Şirvani, Abdulla Şaiq, 
Hüseyn Cavid kimi söz düha-

ları öz əsərlərində başqa dinin, 
millətin nümayəndələrinə böyük 
hörmət və ehtiramla yanaşıblar. 
Xalqımızın bədii söz ustalarının 
tarix boyu yazdığı multikultu-
ral düşüncələr, ideyalar, şeirlər, 
hekayələr “Azərbaycan multikul-
turalizminin ədəbi-bədii qaynaq-
ları” kitabında özünə yer tapıb. 

İlk nömrəsi çap olunan “Mul-
tikulturalizm” jurnalı haqqında 
danışan Kamal Abdullayev qeyd 
edib ki, jurnalda Azərbaycan Res-
publikası Prezidenti Administrasi-
yasının rəhbəri, akademik Ramiz 
Mehdiyevin, AMEA-nın prezi-
denti, akademik Akif Əlizadənin, 
Dini Qurumlarla İş üzrə Dövlət 
Komitəsinin sədri Mübariz Qur-
banlının dərin məzmunlu, əhatəli 
məqalələri dərc olunub. 

Bakı Beynəlxalq Multikultura-

lizm Mərkəzinin əməkdaşı Rəşad 
İlyasov bildirib ki, “Azərbaycan 
multikulturalizminin ədəbi-bədii 
qaynaqları” kitabı “Azərbaycan 
multikulturalizminin qaynaqları” 
seriyasından ilk nəşrdir. Hazırda 
bu seriyadan “Azərbaycan mul-
tikulturalizminin elmi-fəlsəfi və 
ictimai-publisistik qaynaqları” və 
“Azərbaycan multikulturalizminin 
siyasi və hüquqi qaynaqları” adlı 
kitablar da hazırlanır. Həmçinin 
“Azərbaycan multikulturalizmi” 
adlı dərsliyin də bilik gününədək 
başa çatdırılması nəzərdə tutulur. 

Diqqətə çatdırılıb ki, hazır-
da dünyanın 13 ölkəsində və 
respublikamızın 28 ali təhsil 
müəssisəsində elmi redaktoru 
akademik Kamal Abdullayev olan 
“Azərbaycan multikulturalizminə 
giriş” fənni tədris olunur. 

Azərbaycanın iki universitetində 
multikulturalizm kafedrası yara-
dılıb.

Mədəniyyət və turizm 
nazirinin müavini Vaqif Əliyev, 
Azərbaycan Yazıçılar Birliyi-
nin katibi, “525-ci” qəzetin baş 
redaktoru Rəşad Məcid, Milli 
Məclisin deputatı Tahir Rzayev, 
Dini Qurumlarla İş üzrə Dövlət 
Komitəsinin bölgə üzrə şöbə 
müdiri Əlizadə Nəcəfov, “Mul-
tikulturalizm” jurnalının baş 
redaktoru Fəxri Uğurlu və baş-
qaları çıxış edərək Azərbaycanda 
multikulturalizmin tarixi ənənəsi 
və xüsusiyyətlərindən, ölkəmizdə 
aparılan multikulturalizm 
siyasətindən danışıb, konfransın 
keçirilməsinin, “Azərbaycan 
multikulturalizminin ədəbi-
bədii qaynaqları” kitabının, 
“Multikulturalizm” jurnalının 
nəşrinin əhəmiyyətini yüksək 
qiymətləndiriblər. 

Konfransda Milli Kitabxana-
nın əməkdaşları tərəfindən hazır-
lanmış “Azərbaycanda multikul-
turalizm” elektron məlumat bazası 
da təqdim edilib. 

Daha sonra qonaqlar Ağcabədi 
cümə məscidində cümə namazına 
toplaşan rayon dindarları ilə görü-
şüb söhbət ediblər. Məsciddə ya-
radılan kitabxanaya “Azərbaycan 
multikulturalizminin ədəbi-bədii 
qaynaqları” kitabı və “Multikultu-
ralizm” jurnalı hədiyyə edilib.
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